
Ďakujeme JUDr. Pavlo-
vi Struhárovi, Zboru pre 
občianske záležitosti a 
Zboru evanjelickej cirk-
vi a. v. v Klenovci, pria-
teľom, známym a všet-
kým, ktorí nám svojou 
účasťou a kvetinovými 
darmi pomohli zmierniť 
nesmiernu bolesť a hlbo-
ký žiaľ nad stratou nášho 
milovaného syna, brata, 
švagra a príbuzného

M U D r .  M i c h a l a  K ň a ž e k a
Zarmútená rodina

Z obsahu:
- rozpočet obce na 

roky 2007 - 2009

- poľovnícke príhody

- pravidelné rubriky

- aktuality

- medailová žatva 

bedmintonistov

Dňa 29. marca 2007 sa v 
zasadačke Obecného úra-
du v Klenovci konalo riadne 
zasadnutie Obecného zastu-
piteľstva obce Klenovec, na 
ktorom starosta obce JU-
Dr. Pavel Struhár, okrem 
iného, prítomných poslan-
cov informoval o činnosti 
obecného úradu, pričom sa 
zameral hlavne na zhodno-
tenie 41. ročníka vyhodno-
tenia najlepšieho športovca 
okresu Rimavská Sobota. 
Zdôraznil, že bola zadaná 
úloha pre projektantov na 
výstavbu športového areá-
lu, uskutočnilo sa rokova-
nie ohľadom hospodárenia 
a využitia ochranných pá
siem nad vodnou nádržou 
na rekreačné účely, roko-
vanie s predsedom Bansko-
bystrického samosprávneho 
kraja, kde bola prediskuto-
vaná úprava a rekonštruk-
cia ciest. Informoval tiež o 
ukončení výstavby autobu-
sovej zastávky na Starom 
námestí a začatí príprav 

návrhov projektov na úpra-
vu Starého námestia.
Hlavným bodom rokovania 

poslancov obecného zastupi-
teľstva bola analýza Závereč-
ného účtu obce Klenovec za 
rok 2006 a návrhu rozpočtu  
obce na roky 2007–2009. Po 
dôkladnom prediskutovaní 
všetkých položiek rozpoč-
tu príjmovej aj výdavkovej 
časti bol tento najdôležitej-
ší dokument obce všetký-
mi prítomnými poslancami 
(deväť prítomných poslan-
cov, dve poslankyne ospra-
vedlnené, čím bola dodrža-
ná kvalifikovaná väčšina pre 
schvaľovanie rozpočtu obce) 
bez pripomienok schvále-
ný. Pri rozhodovaní poslan-
ci zobrali na vedomie sta-
novisko komisie finančnej 
a správy obecného majet-
ku a tiež stanovisko hlavné-
ho kontrolóra obce Martina 
Bobrovského, ktorý konšta-
toval, že rozpočet je zostave-
ný v zmysle zákona a splnil 
všetky zákonom predpísané 

náležitosti.
Okrem Rozpočtu obce Kle-

novec na roky 20072009 a 
Záverečného účtu obce Kle-
novec za rok 2006 obecné 
zastupiteľstvo prerokovalo 
aj plány práce jednotlivých 
komisií na rok 2007.
Veľká časť rokovania obec-

ného zastupiteľstva bola 
venovaná obecnej polícii. 
Po správe o činnosti obec-
nej polície, ktorú predložil 
jej náčelník Ivan Schmidt, 
odzneli mnohé pripomien-
ky na prácu obecnej polí-
cie, ktoré vzniesli poslan-
ci, pričom tlmočili aj názory 
občanov, ktorí majú zlé skú-
senosti najmä s rómskymi 
občanmi. Zdôraznili, že je 
povinnosťou obecnej polície 
chrániť občanov, ich maje-
tok, ako aj majetok obce a 
navrhli, aby celková bez-
pečnostno–sociálna situácia 
v obci bola osobitne rieše-
ná na najbližšom zasadnutí 
obecného zastupiteľstva.

(bh)

Rozpočet na roky 2007-2009 schválený

Workshop francúzsko-slovenskej spolupráce
V dňoch 17. až 19. aprí-

la 2007 sa v našom regióne 
uskutočnil workshop fran-
cúzskoslovenskej spolu-
práce pod názvom Partner-
stvo pre všestranný rozvoj 
vidieka. Čo všetko sa riešilo 
a predchádzalo tomuto pra-
covnému stretnutiu? 
Už viackrát ste možno 

počuli o podpornom progra-
me pre vidiek pod názvom 
LEADER. Práve tento pro-
gram sme mali možnosť lep-
šie  spoznať prostredníc-
tvom pracovného stretnutia 
s francúzskymi odborníkmi, 
ktorí sa rozhodli spolupra-
covať s našim regiónom a 
bližšie nám prostredníctvom 
svojich praktických skúse-
ností predstaviť program 
LEADER. 

Originálnym a dôležitým 
znakom prístupu LEADER 

je založenie miestneho part-
nerstva známeho ako miest-

na akčná skupina. Miestne 
akčné skupiny spolu s vyš-
ším územným celkom majú 
byť zodpovedné za manažo-
vanie rozvojových stratégií 
mikroregiónov.Počas svojho pobytu sa francúzski hostia zaujímali aj o agro-

turistiku v našom regióne. (pokračovanie na strane 3)



*29. marca sa konalo riad-
ne zasadnutie obecné-
ho zastupiteľstva, ktorého 
hlavným bodom programu 
bolo schválenie Rozpoč-
tu obce Klenovec na roky 
2007 – 2009.

*3. apríla v Bratislave ro-
koval starosta obce JUDr. 
Pavel Struhár s Ing. Šovčí-
kom, zástupcom Minister-
stva výstavby a regionálne-
ho rozvoja ohľadom rieše-
nia výstavby rodinných do-
mov v rómskej osade.

*10. apríla sa v Rimavskom 
Brezove za účasti starostu 
obce a predsedu mikrore-
giónu JUDr. Pavla Struhá-
ra uskutočnilo zasadnutie 
Mikroregiónu Sinec–Ko-
kavsko, na ktorom sa rie-
šila otázka bývania Rómov, 
pripravoval sa Deň detí a 
pracovná návšteva miest-
nej akčnej skupiny z Fran-
cúzska.                                                                                        

*11. apríla sa konala Vý-
ročná schôdza Jednoty dô-
chodcov v Klenovci.                                                                 

*13. apríla sa v Klenov-
ci uskutočnilo pracovné 
stretnutie generálneho ria-
diteľa Správy ciest Bansko-
bystrického samosprávne-
ho kraja Ing. Otčenáša a 
riaditeľa Regionálnej sprá-
vy ciest v Rimavskej So-
bote Ing. Hladovca, ktoré 
bolo zamerané na prípra-
vu rekonštrukcií siete ciest 
v Klenovci patriacich do 
správy Banskobystrického 
samosprávneho kraja.                                       

*13. apríla sa konala Vý-
ročná schôdza Zväzu zdra-
votne postihnutých v Kle-
novci, na ktorej sa zúčast-
nil starosta obce.                                                                                              

*16. apríla sa starosta ob-
ce JUDr. Pavel Struhár zú-
častnil na zasadnutí Zdru-
ženia miest a obcí Geme-
ra–Malohontu v Rimavskej 
Sobote, na ktorom sa rie-
šili otázky ďalšieho pokra-
čovania aktivačných prác 
a príprava celoslovenského 
Snemu Združenia miest a 
obcí Slovenska v Bratisla-
ve.

*23. apríla sa na Obecnom 
úrade v Klenovci konalo 
pracovné stretnutie príp-
ravného výboru Klenovskej 
rontouky.

*25. apríla na obecnom 
úrade zasadala Rada káb-
lovej televízie v Klenovci.

*25. apríla sa starosta ob-
ce JUDr. Pavel Struhár zú-
častnil na rokovaní Snemu 
Združenia miest a obcí Slo-
venska v Bratislave.

(bh)
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Udialo sa ... Otvorenie komunitného informačného centra
Vo štvrtok 5. apríla bolo v 

Klenovci slávnostne otvorené 
komunitné informačné cent-
rum, ktoré vybudovalo  v zre-
konštruovaných priestoroch 
javiska bývalého kultúrneho 
domu občianske združenie 
Pomoc deťom. Po rokoch, 
kedy bolo toto prostredie 
využívané na záujmovú čin-
nosť – klub mládeže, budú 
„dosky, ktoré znamenajú 
svet“, opäť slúžiť voľnočaso-
vým, záujmovým a vzdeláva-
cím aktivitám našich obča-
nov. Hosťami tohto pekne 
pripraveného podujatia boli: 
starosta obce JUDr. Pavel 
Struhár, zástupkyňa staros-
tu Mgr. Blažena Hrušková, 
spoločnú sieť rómskych obči-
anskych združení Posilnenie 
rómskeho hlasu so sídlom v 
Kremnici zastupovala jeho 
predsedníčka Darina Töke-
lyová a jej zástupca Mgr. 
Antonín Bobák, vysunu-
té pracovisko Úradu vlády 
v Rimavskej Sobote repre-
zentoval Mgr. Albert Kováč. 
Prvý krok komunitných 
aktivít podporili aj MUDr. 
Ján Šoltés, riaditeľka Špe-
ciálnej školy v Klenovci Ph-
Dr. Mária Migaľová, riadi-

teľka Domova dôchodcov a 
sociálnych služieb v Klenov-
ci Mgr. Katarína Zamborová, 
štatutárny zástupca občian-
skeho združenia Lačho dro-
ma z Kokavy nad Rimavicou 
Vladimír Sendrej, komunitní 
pracovníci Ján Deme a Viera 
Hrušková.
V úvode podujatia prí-

tomných privítal štatutár-
ny zástupca občianske-
ho združenia Pomoc deťom 
Pavel Farkaš a zaznela róm-
ska hymna, ktorou si všet-
ci pripomenuli Medzinárod-
ný deň Rómov. Pavel Farkaš 
zdôraznil, že toto centrum 
vzniklo pre všetkých ľudí 
bez rozdielu za účelom stre-
távania sa pri rôznych akti-
vitách, ako sú kurzy varenia, 
šitia, zdravotnícke prednáš-
ky, informácie o právach, 
ale aj o povinnostiach obča-
nov a po zabudovaní inter-
netu tu bude tiež príležitosť 
na vyhľadávanie informácií 
a zvýšenie informovanosti 
občanov.
Na otázku ako sa toto 

komunitné a informačné 
centrum budovalo a aké 
sú jeho ďalšie plány Kle-

novským novinám Pavel 
Farkaš povedal: „ S nápa-
dom vybudovať takéto cen-
trum prišiel môj syn Pavel 
Farkaš, ktorý je aj zástup-
com občianskeho združenia 
Pomoc deťom a Barnabáš 
Oláh. Následne sme podali 
projekt cez Fond sociálneho 
rozvoja, ktorý nám pomohla 
vypracovať Mgr. Alena Hor-
váthová, zástupkyňa spl-
nomocnenkyne Vlády SR v 
Rimavskej Sobote. Finančne 
nám pomohlo Posilnenie 
rómskeho hlasu a tiež sme 
spolupracovali so zástup-
cami obce – starostom a 
zástupkyňou starostu. No 
a naše zámery do budúc-
nosti? Chceme budovať na 
tom, čo je Rómom vlastné 
a to je hudba. Uskutočnili 
sme prvé rozhovory s riadi-
teľkou Základnej umeleckej 
školy v Hnúšti, kde by sme 
chceli, aby sa záujemcovia o 
hudobné umenie vzdelávali 
v hudobnej teórii, no a prax 
by bola v Klenovci a zabez-
pečovali by ju naši hudob-
níci.“

(bh)

Naše územie vytvorilo part-
nerstvo pod názvom Miestna 
akčná skupina Malohont, 
ktorej členmi sú mikrore-
gióny Rimava a Rimavica, 
Teplý Vrch a SinecKokav-
sko. Do svojich aktivít chce 
zapojiť aj Mikroregión Pod-
poľanie. Miestna akčná sku-
pina Malohont, ako jediná 
na Slovensku  je už zare-
gistrovaná, takže má veľký 
predpoklad byť úspešná pri 
uchádzaní sa o podporu v 
rámci programu LEADER na 
Slovensku. 
Začiatky spolupráce siaha-

jú do roku 2002, keď Ban-
skobystrický samosprávny 
kraj podpísal medzinárod-
nú dohodu o spolupráci s 
Departmentom la Loire vo 
Francúzsku v oblasti škol-
stva, kultúry, turizmu, život-
ného prostredia a dlhodobé-
ho ekonomického rozvoja. 
Práve v tejto časti Francúz-
ska sa nachádza Regionálny 
prírodný park Pilat, ktoré-
ho predstavitelia nás prvý-
krát navštívili v roku 2005. 

Vo februári 2006 sa stretli 
opäť na Slovensku na kon-
ferencii Prístup Leader: skú-
senosti z Francúzska, prí-
ležitosť pre rozvoj vidieka na 
Slovensku, kde prezentovali 
svoju činnosť a pripravenosť 
MR Rimava a  Rimavica pod 
vedením pani Eleny Kubali-
akovej. Francúzska dele-
gácia sa rozhodla na zákla-
de zahraničnej spolupráce 
v rámci LEADER pre spo-
luprácu s týmto územím a 
pozvala zástupcov pripravo-
vanej miestnej akčnej sku-
piny na pracovnú návštevu 
do Francúzska. Uskutočnila 
sa 26. septembra – 1. októb-
ra 2006, ktorej sa zúčastnila 
pracovná skupina v zložení: 
Ing. Jozef Adam z odbo-
ru regionálneho rozvoja, 
územného plánu a životné-
ho prostredia VÚC Banská 
Bystrica,  Elena Kubialia-
ková a Miroslava Kubalia-
ková, OZ OZVENY  Hracho-
vo – Mikroregión Rimava a 
Rimavica, Ing. Elena Janko-
vičová za Mikroregión Pod-
poľanie, Stanislava Zvarová, 

OZ RODON Klenovec  Mik-
roregión Sinec – Kokavsko, 
Miloš Očenáš, starosta obce 
Čerenčany.
Záverom tejto pracovnej 

návštevy bolo dohodnuté 
pracovné stretnutie na Slo-
vensku s partnermi z Fran-
cúzska. 
Plánované stretnutie v 

spoločných záveroch sa 
naplnilo a francúzska dele-
gácia navštívila Slovensko 
so zámerom spolupracovať 
ako partneri na spoločnom 
projekte.
Mikroregión Rimava a 

Rimavica, Mikroregión Tep-
lý Vrch, Mikroregión Sinec
Kokavsko, OZ Podpoľanie 
a Miestna akčná skupina 
PNR Pilat z Francúzska v 
spolupráci s Banskobyst-
rickým samosprávnym kra-
jom zorganizovali spoločný 
workshop, ktorého program 
bol nasledovný:
 Prezentácia MAS Pilat a 
realizovaných projektov z 
Leader

Workshop francúzsko-slovenskej spolupráce
(pokračovanie zo strany 1)

(dokončenie na strane 8)
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Príjmy 2007 2008 2009 Výdavky 2007 2008 2009
Bežné príjmy Bežné výdavky
  Daňové príjmy 18 130 19 500 20 500   Všeobecná verejná služba 8 303 7 675 7 812
    Daň z príjmu 16 930 18 000 19 000     Výdavky verejnej správy 7 715 7 085 7 220
    Daň z nehnuteľností 1 200 1 500 1 500     Finančná a rozpočtová oblasť 38 40 42
    Daňové príjmy - daň za špecif. služby 1 522 1 680 1 680     Transfery verejného dlhu 550 550 550
      Za psa 50 50 60   Obrana 3 3 3
      Za nevýher. hracie automaty 360 400 400     Civilná obrana 3 3 3
      Za užívanie verej. priestranstva 12 20 20   Verejný poriadok a bezpečnosť 1 294 1 281 1 313
      Za komunálne a drob. stav. odpady 1 100 1 200 1 200     Policajné služby 1 153 1 165 1 197
  Nedaňové príjmy 295 318 350     Ochrana pred požiarmi 141 116 116
    Dividendy 45 48 50   Ekonomická oblasť 3 829 4 848 5 106
    Z prenajatých budov 250 270 300     Aktivačná činnosť 1 165 1 165 1  165
    Nedaňové príjmy - adm. poplatky a iné 3 271 3 285 3 300     Lesníctvo 330 330 330
      Administratívne poplatky 60 60 60     Výstavba 619 1 603 1 836
      Pokuty, penále a iné sankcie 10 10 15     Cestná doprava 315 250 275
      Poplatky a platby z nepriem. predaja 3 196 3 200 3 300     Hotely a reštaurácie 1 400 1 500 1 500
      Za znečisťovania ovzdušia 5 10 15   Ochrana životného prostredia 1 600 1 700 1 700
    Nedaňové príjmy - úroky z úverov, vkl. 22 25 30     Nakladanie s odpadmi 1 600 1 700 1 700
    Iné nedaňové príjmy 12 15 20   Bývanie a občianska vybavenosť 500 565 580
Vlastné príjmy spolu 23 252 24 823 25 880     Verejné osvetlenie 500 565 580
Tuzemské bežné granty a transfery 8 929 8 885 9 050   Rekreácia, kultúra a náboženstvo 3 876 3 740 3 933
  Granty 0 0 0     Rekreačné a športové služby 673 680 700
  Transfery verejnej správy a ŠR 8 929 8 885 9 050     Ostatné kultúrne služby 255 230 245
    Školstvo 7 335 7 400 7 500     Klubové a špec. klubové zariad. 1 650 1 600 1 735
    Kultúra 200 250 300     Knižnice 55 60 60
    Matričná činnosť 131 135 140     Vysielacie a vydavateľské služby 960 970 980
    Výstavba, ŽP, cestná doprava 98 100 110     Náboženstvo a iné spoloč. služby 283 200 213
    Nezamestnanosť, komunitní pracovníci 1 165 1 000 1 000   Vzdelávanie 12 110 12 245 12 385
Bežné príjmy spolu 32 181 33 708 34 930     Predškolská vých. s bežnou star. 3 439 3 510 3 640
Kapitálové príjmy 50 200 200     Základné vzdelanie s bežnou star. 6 853 6 900 6 900
  Z predaja kapitálových aktív 100 100     Zariadenia pre záujmové vzdel. 413 415 415
  Z predaja nehnuteľností 50 100 100     Školské stravovanie 1 405 1 420 1 430
Príjmové finančné operácie 3 156 4 500 4 500   Sociálne zabezpečenie 1 296 1 311 1 351

    Zariadenia sociálnych služieb 1 296 1 311 1 351

BEŽNÉ PRÍJMY 32 181 33 708 34 930 BEŽNÉ VÝDAVKY 32 814 33 368 34 183
KAPITÁLOVÉ PRÍJMY 50 100 100 KAPITÁLOVÉ VÝDAVKY 500 500 500
PRÍJMOVÉ FINANČNÉ OPERÁCIE 3 156 2 500 2 000 VÝDAVKOVÉ FINAČNÉ OPERÁCIE 2 073 1 440 2 347

ROZPOČTOVÉ PRÍJMY SPOLU 35 387 35 308 37 030 ROZPOČTOVÉ VÝDAVKY SPOLU 35 387 35 308 37 030

Rozpočet obce Klenovec na roky 2007 až 2009



Zuzana Medveďová a An-
na Mlkvíková si v tomto 
už jarnom čase spomenu-
li na ďalšie z mnohých do-
brôt, ktoré kedysi pripra-
vovali naši starí rodičia a 
aj napriek tomu, že boli 
nenáročné na prípravu  a 
suroviny, dokázali našim 
predkom spestriť dni všedné 
i sviatočné. A keďže bryndza 
bola v našom kraji obľúbená 
a hlavne dostupná, brynd-
zaník bol jedlom, ktoré 
v minulosti ne
smelo chýbať 
na stole pri 
rôznych ro
dinných uda-
l o s t i a c h . 
Podľa ro-
zp rávan i a 
sa okrem 
iného piekol aj 
vtedy, keď sa išlo k mladej 
neveste pre „duchny“. Na 
túto udalosť sa všetci star-
ostlivo pripravili. „Podpie
rili“ voz aj voly a za spevu 
žien sa vybrali k neveste. 
Cestou z voza hádzali oko-
lostojacim ľuďom nakrá-
janý bryndzaník. 

Bryndzaník
Zuzana Medveďová pripra-

vuje bryndzaník z pol ki-
la hladkej múky takto: 
„Najskôr si urobíme kvá-
sok, na ktorý nám treba 2 
deká droždia, mlieka vedľa 
potreby, aby cesto nebolo 
ani mäkké ani tvrdé, trocha 
soli a cukru podľa chuti. 
Kvások vylejeme do múky 
a vypracujeme cesto, ktoré 
necháme vykysnúť. Do-

bre vykysnuté ces-
to dáme na 
v y m a s t e n ý 
brotvan a po 
celej ploche 
r o z t l a č í m e 

rukou a na
trieme pln
kou, ktorú 

pr iprav íme 
zmiešaním asi 

štvrť kila bryndze, štvrť kila 
uvarených a pretlačených 
zemiakov a dvoch celých 
vajec. Takto pripravený 
bryndzaník necháme ešte 
podkysnúť a vo vyhriatej 
rúre upečieme. Upečený 
pokrájame na rovnaké 
kúsky.“

Čo s králikmi po odstave?
Chovatelia plemenných 

chovov, verní jednému 
plemenu viac rokov, 
poznajú jeho vzorníkom 
predpísané znaky a pa
rametre. Menej skúsený 
chovateľ, ktorý často 
mení chovné plemená, 
zriedkavo dosiahne väč
šie chovateľské úspe
chy. 
Hmotnosť je hlavným 

objektívnym ukazova
teľom rastovej inten-
zity. Nedostatočné 
prírastky môžu 
zapríčiňovať ne-
dostatok a zlá 
kvalita krmi-
va, preplnené 
koterce, vyso
ká teplota počas 
letných horúčav. Často 
sa stáva, že nesprávne 
určenie pohlavia v sku-
pine je príčinou nepokoja 
a nízkych prírastkov. 
Vážením kontrolujeme 
všetky jedince vybrané na 
chov a pripravované na 
výstavy. Mäsové plemená 
majú pomerne vysoké 
požiadavky na množstvo 

a kvalitu krmív. Pre ple-
menársku a šľachtiteľskú 
prácu je hlavným pomoc-
níkom Vzorník plemien 
králikov. Pri každom me
sačnom vážení berieme 
zvieratá do ruky, aby sme 
zistili telesný vývin kos-
try a svalstva, všímame 
si požadované sfarbenie 
a farebné znaky, kvali

tu srsti, druhotné 
pohlavné znaky (sam
čí, samičí výraz). 

Je dôležité kon-
com štvrtého mesia
ca skontrolovať 

v o n k a j š i e 
p o h l a v n é 

orgány samčekov, 
či majú správne vy-
vinuté semeníky. 

Chybné samčeky 
vyradíme z chovu. 

Samčekov vybraných na 
ďalší chov umiestňujeme 
jednotlivo a tak, aby 
neboli v blízkosti samíc. 
Predčasné pohlavné dos-
pievanie samčekov či 
samičiek je tiež nežiadúce. 
Avšak väčšou chybou je, 
ak samičky vybrané na 
chov pretučnejú.
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Chovateľom králikov Z kuchyne našich starých 
mám

(bh)

Máj
 Tohoročná zima nám pri-

niesla  radosť z toho, že bo-
la mierna a ušetrili sme na 
kúrení. V kolobehu ročných 
období sú takéto extrémy 
nežiadúce. Tým, že zima 
bola mierna a suchá, veľká 
väčšina škodlivého hmyzu 
a hlodavcov prežila a s prí-
chodom jarného tepla sa za-
čína preberať zo zimného 
„spánku“. Všetko nasved-
čuje tomu, že v tomto roku 
budeme mať viac starostí s 
ochranou ovocia a zeleniny 
proti škodcom. 
 Najznámejším a pomer-

ne rozšíreným škodcom aj 
v našej oblasti sú vošky. 
Je známych okolo 40 dru-
hov vošiek a niektoré dru-
hy z nich škodia  takmer na 
všetkých  druhoch rastlín. 
Vošky škodia hlavne cica-
ním rastlinných štiav a to v 
takom množstve, že ich trá-
viaci trakt nedokáže spra-
covať a výlučky obsahujú 
ešte veľa cukru čo využíva-
jú mravce, ale aj iný hmyz. 
Následky sú rôzne. Od ne-
nápadného zabrzdenia ras-
tu až po deformáciu listov 
a konárikov. V neposled-
nom rade dochádza až ku 

vyschnutiu konárika. Veľ-
mi obávaný je prenos víru-
sových chorôb. Ich význam-
nou vlastnosťou je, že sa za 
pomerne krátky čas dokážu 
rozmnožiť z niekoľkých je-
dincov na obrovské kolónie. 
Pri osídľovaní ďalších rastlín 
im pomáhajú mravce, ktoré 
ich prenášajú na ďalšie ešte 
nenapadnuté časti rastlín. 
Vošky majú zložitý vývoj. Na 
jar a v lete sú to hlavne sa-
mičky, ktoré rodia živé lar-
vičky. Týmto je zabezpečená 
ich vysoká rozmnožovacia 
schopnosť čo môže spôso-
biť kalamitu. Samčeky sa 
objavujú na jeseň. Ich úlo-
hou je oplodnenie samičky 
a tá na jeseň nanesie vajíč-
ka ktoré prezimujú. Ochra-
na proti voškám môže byť 
formou mechanickou, che-
mickou alebo biologickou. 
Každá z ochrán má kladné 
a záporné stránky. Mecha-
nická ochrana je použitelná 
na mladých rastlinách hlav-
ne na izbových kvetoch. Pri 
väčších rastlinách by to bo-
lo veľmi pracné. Na chemic-
kú ochranu môžeme použiť 
niektorý z veľkého množstva  
chemických prípravkov (na-
pr.: Actara 25 WG, Calyp-
so 480 SC, Pirimor 25 WG 

a pod.). Chemická ochrana 
má rýchly účinok, ale je to 
zásah do životného prostre-
dia. A dochádza ku ničeniu 
aj užitočných  živočíchov. Pri 
biologickej ochrane využíva-
me prirodzených nepriate-
ľov vošiek, ktoré sa umelo 
namnožia a potom sa použi-
jú na napadnutej záhradke. 
Medzi najznámejšie patria 
osičky z rodu Aphidius, voš-
komorky z rodu Aphidoletes 
a lienka Hippodamia. Kto-
ré sa umele rozmnožujú. V 
našej prírode žijú aj pôvod-
ní nepriatelia vošiek, ktoré 
musíme poznať a chrániť. 
Sú to lienka sedmobodková, 
zlatoočka  a pestrica.
 Okrem vošiek je veľkým 

škodcom aj pásavka zemia-
ková. Do našich oblastí sa 
dostala s dovozom zemia-
kov  z Ameriky . Tu sa tak 
adaptovala, že vie prezimo-
vať a čo je horšie že nemá 
prirodzeného nepriateľa. 
Počas leta  máva dve gene-
rácie. Čo je trochu chybou, 
že ochrana proti pásavke sa 
robí takmer len u prvej ge-
nerácii. Pri druhej generá-
cii to väčšina   pestovate-
ľov považuje za zbytočné a 
tým umožňuje bez zásahu 
prezimovanie väčšiny pása-
viek, čo sa nám samozrej-
me prejaví na jar. Mecha-
nická ochrana, to znamená 
zber a následná likvidácia je 

dosť používaná. Pri chemic-
kej ochrane sa používajú na 
začiatku vegetácie hlavne 
kontaktné prípravky, ako 
sú : Bancol  50 WP, Regent 
800 WG a pod. Systémové 
ochranné prostriedky sa po-
užívajú v druhej polovici ve-
getačného obdobia a to aj z 
toho dôvodu, že porast je už 
vysoký čo sťažuje pohyb pri 
postreku. .         
 Z hlodavcov  je prav-

depodobné že sa premno-
žia hlavne hraboše, myši a 
hryzce. Na likvidáciu môže-
me použiť niektorý z požero-
vých prípravkov. Prípravky 
sa vkladajú hlboko do dier. 
V každom prípade sa riadi-
me  návodom od výrobcu. 
Na trhu je niekoľko príprav-
kov ako napr.: Muskil, Ro-
dentic Blesk, Ratmex HB a 
pod.. Najopatrnejší pri po-
žieraní návnad je hryzec. 
Tu je potrebné používať as-
poň rukavice, aby nezací-
til pach. Jeho ničenie je po-
merne zložité.
Škodcov na ovocí a zeleni-

ne je veľké množstvo. Na to 
aby sme mohli zničiť neja-
kého škodcu musíme aspoň 
čiastočne poznať jeho život-
ný cyklus a vedieť kedy je 
nazraniteľnejší  a kedy bu-
de zásah najúčelnejší.

Jaroslav Jáchim st.

(pokračovanie na strane 5)
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So záujmom som si v minu-

lom čísle Klenovských novín 
prečítal príspevok a násled-
nú anketu s ňou spojenú na 
tému Ako ďalej, klenovský 
šport. Chcel by som aj ja 
svojím názorom prispieť do 
diskusie k tejto problema-
tike.
Je chvályhodné, že pred-

stavitelia obce zorganizova-
li stretnutie športových 
funkcionárov a niektorých 
miestnych podnikateľov, 
ktorým leží na srdci osud 
športu v Klenovci. Mnohí 
z nich sú podľa ankety aj 
naďalej ochotní podporovať 
finančne v rámci svojich 
možností klenovský šport. 
Aj ich zásluhou v našej ob-
ci pomerne úspešne fungu-
jú individuálne športy ako 
bedminton, lyžovanie, kul-
tiristika a podobne. Slúžia 
na upevnenie zdravia, relax-
ovanie, formovanie postavy 
jednotlivca, čo je isto potreb-
né. Niektoré sú však závislé 
od klimatických podmienok, 
športového náradia, finan-
cií...
Športom číslo jeden v Klen-

ovci by však aj do budúc-

Ako ďalej, klenovský šport
nosti mal ostať futbal. Nielen 
preto, že je to najmasovejší 
šport na svete, má aj v našej 
obci bohatú tradíciu, ale je 
to jediný fungujúci kole-
ktívny šport v našej ob-
ci, ktorý okrem športovej 
funkcie plní aj kultúrno – 
spoločenskú funkciu. Veď 
aj napriek klesajúcemu záu-
jmu o futbal, desiatky futba-
lových fanúšikov čakajú ne-
trpezlivo na začiatok jarnej 
alebo jesennej súťaže a 
nedeľu čo nedeľu prídu na 
futbalové ihrisko podporiť 
naše futbalové družstvá v 
ich zápolení. Často je to jed-
iné spoločenské podujatie v 
našej obci.
Pre rozvoj futbalu v Klen-

ovci sú vybudované dobré 
podmienky. Veď na zákla-
dy futbalu stačí rovná plo-
cha a futbalová lopta – os-
tatné záleží len na záujme, 
chuti a vytrvalosti jednotliv-
ca trénovať aj individuálne. 
Treba naozaj podchytiť záu-
jem o futbal u najmenších. 

Nebolo by preto od ve-
ci pouvažovať v základnej 
škole so znovuzavedením 
aspoň jednej skupiny nep-
ovinného predmetu športové 
hry chlapcov so zameraním 
na futbal. Keďže na škole 
čoraz viac pribúda rómsky-
ch žiakov, ktorí sú málo za-
pojení do športu, bolo by 
potrebné vyvinúť snahu o 
ich športovanie, napríklad 
formou súťaží medzi róm-
skymi a nerómskymi žiakmi, 
zorganizovať stretnutie med-
zi základnou a špeciálnou 
školou a podobne. Tieto ak-
tivity by mohli organizovať 
rómski asistenti učiteľa. Po-
dobne komunitní pracov-
níci v obci by pri organi-
zovaní voľného času rómskej 
mládeže mohli zorganizovať 
futbalové stretnutie medzi 
obyvateľmi Dolinky a ostat-
nej časti Klenovca.
Pri týchto a podobných 

aktivitách by sa možno vz-
budil záujem o futbal aj u 
dosiaľ nezainteresovaných 

mladých ľudí a možno by 
sa objavilo niekoľko futba-
lových talentov, ktorí by sa  
postupne zapájali do trénin-
gového procesu a mohli by 
byť posilou pre naše fut-
balové družstvo mladých i 
dospelých.
Výchova vlastných fut-

balových talentov je jediná 
reálna cesta pre budúcnosť 
klenovského futbalu. V 
Klenovci isto ani v budúc-
nosti nebude toľko fi-
nancií, aby sme sa mohli 
spoliehať na kúpenie kval-
itných hotových futbalistov 
a spoliehať sa na starších 
futbalistov z okolitých obcí 
je nie perspektíva ďalšieho 
úspešného napredovania 
futbalu v Klenovci.

Mgr. Slavomír Hruška

Redakcia sa ospravedlňuje 
Mgr. Slavomírovi Hruškovi a 
čitateľom, že v Klenovských 
novinách číslo 3/2007 sme 
omylom uverejnili jeho príspe-
vok pod nesprávnym názvom 
Klenovec po voľbách namies-
to Škola na všetko nestačí.

Po druhej svetovej voj-
ne sa hľadala odpoveď na 
otázku, čo sa s týmto kon-
tinentom má stať. Touto 
odpoveďou bola integrácia. 
Už 19. septembra 1946 W. 
Churchill navrhol vytvo-
riť Spojené štáty európske 
pod vedením Francúzska a 
Nemecka. Roku 1948 vznik-
la Organizácia pre európsku 
hospodársku spoluprácu za 
účelom koordinácie a reali-
zácie Marshallovho plánu na 
pomoc Európe.
Západoeurópske krajiny 

sa usilovali o vzájomné spo-
jenie, aby odstránili riziká 
spojené s existenciou jed-
notlivých národných štátov, 
ktoré vyvíjali nové nebezpeč-
né snahy postupovať samo-
statne. Deviateho mája 1950 
francúzsky minister zahra-
ničných vecí Robert Schu-
man predstavil návrh vytvo-
riť organizovanú Európu, 
ktorá by bola založená na 
nevyhnutnosti udržať mie-
rové vzťahy. Do dejín jeho 
slová vošli ako Schumanova 
deklarácia. Inak povedané, 
ako začiatok dnešnej Európ-
skej únie.
Európska únia, ktorej čle-

nom je aj Slovenská repub-
lika, predstavuje najpo-
krokovejšiu organizáciu 
multisektorovej integrácie 
s oprávnením pôsobiť tak 
v hospodárskej, sociálnej 
a politickej oblasti, ako aj 

v oblasti práv občanov a v 
oblasti zahraničných vzťa-
hov členských štátov. Európ-
ska únia vytvára legislatívu, 
ktorá sa dotýka európskych 
občanov a priznáva im prá-
va, na ktoré sa občania 
môžu spoľahnúť. Integračný 
proces zasiahol takmer celú 
Európu. Európska únia sa 
rozšírila aj o krajiny strednej 
a východnej Európy.
S l o v e n s k u 

vstupom do 
E u r ó p y 
pribud-
li tri 
s y m -
b o l y : 
európ-
s k a 
v la jka , 
hymna a 
Deň Euró-
py – 9. mája. 
Nová žltá hviezdič-
ka na modrej vlajke však za 
Slovensko nepribudla. Ešte 
roku 1986 sa rozhodlo, že 
vlajka ich bude mať dvanásť 
a tento počet bude nemen-
ný. Dvanástka je totiž sym-
bolom dokonalosti, úplnosti 
a jednoty.
S európskou vlajkou sa 

občania Slovenskej repub-
liky stretávajú denne. Vída-
me ju popri slovenskej vlaj-
ke na budovách, v ktorých 
sídlia štátne a samospráv-
ne orgány. Aj v Klenovci visí 
na budove obecného úra-

Deviaty máj  je  dňom Európy
du. Dvanásť európskych 
hviezdičiek sa nachádza pri-
tom aj na mnohých dokla
doch, na poznávacích znač-
kách automobilov a na iných 
miestach.
Európska únia sa sta-

la pre Slovákov bežnou 
záležitosťou. Zvykli sme si 
na ňu a z nej aj profituje-
me. Finančné prostriedky z 

európskych fondov 
pomáhajú Slo-

vensku pre-
konať his-
t o r i c k é 
hospo-
dárske 
zaostá-
v a n i e 
za vy

spelými 
e u r ó p -

skymi kraji-
nami. Pomôžu 

aj našej obci, našim 
občanom. Dvere do Európy 
sa nám otvorili. Po našom 
vstupe do Európskej únie už 
nám mäkšie znie aj posledná 
veta Ódy na radosť z 9. sym-
fónie Ludwiga van Beetho-
vena. Táto časť je totiž hym-
nou Európskej únie.
Politické a ekonomické 

zjednotenie kontinentu a 
prekonanie antagonizmu 
medzi Východom a Západom 
sú triumfom európskeho 
ducha. Spájanie národných 
záujmov so spoločnými, 
rešpektovanie rozmanitosti 

národných tradícií a utvára-
nie samostatnej identity pla-
tí rovnako dnes ako v minu-
losti. Prekonanie hlboko 
zakoreneného nepriateľstva, 
komplexov nadradenosti a 
znepokojujúcich tenden-
cií udržiava demokratické 
národy Európy vo zväzku 
únie a jej spoločne zdieľané 
hodnoty a tradície ich vedú 
k lepšej budúcnosti.

(mo)

Králiky

Veľmi skoro po pretuč
není z nesprávneho kŕme
nia sa znižuje funkcia 
vnútorných pohlavných 
orgánov a samice nie 
sú ochotné páriť sa. Je 
lepšie tomuto predísť, 
pretože odtučňovanie dié-
tou a pohybom vo výbe-
hu nie je vždy úspešné a 
samičky, aj keď pochád-
zajú z početných vrhov od 
kvalitných matiek, ma-
jú následne málopočetné 
vrhy.
Táto dôležitá a zaují-

mavá problematika je 
veľmi rozsiahla. Nedá sa 
ani upozorniť na všetky 
úskalia hlavne preto, lebo 
odchýlky od všeobecných 
poznatkov sa vyskytujú 
nielen medzi plemenami, 
ale aj v rámci plemena.
Pri výbere zvierat na chov, 

či pri nákupe plemenných 
zvierat sa nestačí pozerať, 
treba vidieť.

(dokončenie zo strany 4)

Rudolf Kaštan
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V roku 1986 robili medvede 
na ovocných stromoch veľké 
škody. V lazoch Skoruši-
ná, Oltárne, Železná brána, 
Ráztočný potok urobili svo-
je. A nenechali na pokoji ani 
včelstvá a salaše klenovské-
ho družstva. Možno aj pre-
to sme na Lesnom závode 
Hnúšťa dostali na jar roku 
1987 povolenie na odstrel 
dvoch medveďov.
Počas zimného spánku 

vyhladnuté medvede nie sú 
na jar prieberčivé v potra-
ve. Vnadili sme ich melasou 
a ovsom. Už 19. marca pri-
šiel na závod hosť z južné-
ho Slovenska s povolenkou 
na odstrel medveďa do 100 
kilogramov. Sprevádzal som 
ho ja. Už na chate som ho 
poinformoval o situácii na 
vnadidle, ale najmä o tom, 
aké medvede ho navštevujú. 
Chodila k nemu medvedica 
s tromi medvieďatmi, z kto-
rých bol jeden pestún, čiže 
asi trojročný mladý medveď, 
a odrastený medvedí samec 
o hmotnosti asi 160 kilogra-
mov. Hosťa som upozornil, 
že práve na tohto strieľať 
nesmie.
Po dva večere sme na pose-

de nemali úspech. Hoci sme 
vyčkávali do polnoci, medve-
de k vnadidlu neprišli. Hos-
ťovi zostal už iba jeden večer, 
tak sme sa rozhodli, že na 
posede vydržíme hoci aj do 
rána. Nastala jasná mesačná 
noc. Už o pol deviatej večer 
sme si všimli nejakých pohy-
bov pri návnade. Na hosti-
nu prišla medvedia rodinka. 
Viditeľnosť bola dobrá. Pes-

tún sa obozretne zdržiaval 
bokom a hosť o neho prejavil 
záujem. Začal s tým, či môže 
strieľať. Keďže sa mu pobyt 
skrátil na ultimum, bol som 
rozhodnutý dať mu k výstre-
lu súhlas. Obával som sa 
však, aby nevystrelil na 
medvedicu a potom sa bude 
vyhovárať. Chcel som mať 
istotu, že bude strieľať na 
pestúna. Na posede s nami 
sedel aj jeho komoróš, kto-
rý hovoril iba po maďarsky. 
Z toho som bol, samozrejme, 
vedľa, nevedel som o čom 
vravia. Strelca som upozor-
nil, že strieľať na medvedicu 
by bolo barbarstvo, pretože 
medvieďatá, dvojičky, potre-
bujú ešte stále jej opateru. O 
chvíľku vyskočil pestún na 
smrekový klát a zastal strel-
covi na blat. To bola šanca 
na dobrý zásah.
V mesačnej noci sa neozval 

len výstrel, ale aj rev med-
veďov. Videl som, ako pest-
ún spadol z kláta dolu, ale 
hneď potom začala med-
vedica „úradovať“. Tancova-
la vzpriamená na zadných 
nohách niekoľko sekúnd, 
potom vzala do „náručia“ 
svoje mláďa. Vzápätí ho pus-
tila a obrátila pozornosť na 
to druhé. Napokon zmizla s 
medvieďatmi v smrečine.
Kto už videl rozzúrenú med-

vedicu s pritisnutými ušami 
k záhlaviu a s rozďavenou 
papuľou, môže si urobiť as-
poň akú – takú predstavu, čo 
sme všetci traja prežívali na 
posede. Ale nebezpečenstvo 
vôbec nebolo zažehnané. 
Pestún po výstrele nezostal 

v ohni. Aj on pomaly zmizol 
v húštine.
Čakať do rána sa mi zdalo 

zbytočné. Po polhodine, keď 
všetko stíchlo, som povedal 
hosťovi, že z posedu opa-
trne zídeme a s baterkami 
v rukách a s pripravenými 
puškami na výstrel odtiah-
neme na chatu. Vyspíme sa 
a potom nás čaká ťažký deň 
s dohľadávaním. Obidvaja 
„južania“ boli z nášho ústu-
pu vyľakaní, ťažko som ich 
presvedčil, že nejdeme tým 
smerom, ktorým odbehli 
medvede. Priznám sa, že ani 
mne nebolo do spevu, lebo 
už viem, že opatrnosti nikdy 
nie je dosť.
Cesta k autu nám ubehla 

oveľa rýchlejšie, ako po pr-
vé večery. Všetci traja sme 
sa obzerali na všetky stra-
ny. Keď sme už boli v cha-
te, nikto z nás na spánok 
ani nepomyslel. Pre zháňa-
nie pomoci pri dohľadávaní 
nebolo ani pomyslenia, pre-
tože bol víkend po jozefov-
ských ováciách. Spoľahnúť 
som sa mohol iba na svojho 
Ama, ktorý bol dosť ostrý aj 
na medveďa.
Na nástrele sme našli len 

veľmi málo farby. Preto som 
ho pustil v smrečine po sto-
pe, vedel som, že ju bude 
spoľahlivo sledovať. Keď sa 
stratil, darmo som čakal 
na jeho hlásenie. Na ihličí 
sme už farbu nevideli, nuž 
som dal pokyn, že sa presu-
nieme na jednu zvážnicu, 
kade medvede prechádza-
li. Bola ešte zasnežená, tam 
sa ukáže, či tade poranený 

N a j n e b e z p e č n e j š i e  d o h ľ a d á v a n i e medveď prešiel alebo nie. 
A veru tam farba bola, ale 
súčasne sme zistili aj to, že 
medvedica s pestúnom nie 
je. Aj stopy psa hovorili, že 
Amo išiel po stope správne. 
O malú chvíľu sme začuli 
aj jeho hrubý hlas, svedčia-
ci o tom, ako zúrivo doráža. 
Na šťastie to bolo v starom 
bukovom poraste, v kto-
rom sme videli na väčšiu 
vzdialenosť. Priblížili sme 
sa pomerne blízko k vývra-
tu, no aj tak sme medveďa 
nevideli. Pes akoby pocho-
pil, obehol vývrat z druhej 
strany a vytlačil medveďa 
von. Pestún mal prestrelené 
obidve predné laby, na jed-
nej len sval, ale na druhej i 
kosť. Ukončili sme jeho trá-
penie. Bolo mi jasné, prečo 
ho medvedica už nechránila. 
Cítila, že mu niet pomoci a 
radšej hľadala záchranu pre 
svoje dvojičky v mladinách 
Mikoňova ponad Temnicou. 
Jednako sme si však nebo-
li celkom istí, že nebezpečie 
nehrozí a stále sme sa obze-
rali, či nás medvedica nevy-
rúti.
Postupne, podkýnajúc 

sa, sme dopravili úlovok k 
autu, ale ešte aj potom, ba 
i pri rozlúčke sme mali pred 
očami výjav z vnadiska a v 
ušiach nám rezonoval rev 
medvedej matere. Tak si 
môj Amo, skvelý slovenský 
kopov, „pripísal“ k úspeš-
ným dohľadávkam aj prvého 
medveďa. Zaiste nielen ja, 
ale i on si „uvedomoval“, že 
dohľadávka medveďa je naj-
nebezpečnejšia.

Anton Poláčik
člen výboru PZ Klenovec

1.liga v bedmintone
Ani 95% úspešnosť Domi-

niky Rebovej, ktorá hosťu-
je v B družstve Lokomotívy 
Košice, nezachránila toto 
družstvo v 1.lige. Domini-
ka sa so ziskom 12 vyhra-
ných zápasov zaradila med-
zi prvých šesť hráčov v lige 
čo do úspešnosti. Zo žien 
boli lepšie len sestry Orlov-
ské. Majstrom SR sa stalo 
družstvo BC Prešov.
Prešov 30.3. - 1.4.2007 
M SR starších dorastencov 

sa začal seriál M SR jednot-
livcov. Po ročnej prestávke 
si Klenovčania, resp. Kle-
novčianky doviezli domov tri 
medaily. Dominika Rebová 
si v sobotu vybojovala účasť 
v nedeľnom semifinále po 
víťazstvách nad prešovčan-
kami Borodáčovou a Kráľo-

vou. V nedeľu už nestačila 
na Fašungovú z Bratislavy 
čo znamenalo konečné tretie 
miesto. Surová prehrala v 
prvom kole s Borodáčovou z 
Prešova.Už v sobotu sa roz-
hodlo o treťom mieste dvoji-
ce Rebová, Surová vo štvor-
hre. V boji o postup do finále 
podľahli neskorším majster-
kám Orlovskej s Tomkovou.
V mixe, ktorý dievčatá hrali 
skôr na rozcvičenie, prípra-
vu na M SR U 17 a zoznáme-
nie s telocvičňou, prehrali v 
prvom (Rebová) resp. v dru-
hom kole (Surová).
Vedenie oddielu ďakuje 
vedeniu ZŠ v Hrachove (Mgr. 
Migrovi i Mgr. Kederovi) za 
poskytnutie telocvične na 
záverečnú prípravu.
 Šurany 28.4.2007 
Aj na Majstrovstvách mlad-

ších žiakov (do 13 rokov) 
pokračovali klenovské diev
čatá v medailovej žatve. K 
Rebovej a Surovej v doraste 
sa tentokrát pridala Bálinto-
vá ziskom bronzovej vo dvoj-
hre a striebornej vo štvorh-
re. Žiacke zápasy sa hrajú 
do 15 bodov s maximálnym 
predĺžením do 20 bodov. 
Preto postup Bálintovej do 
semifinále cez Gogoľovú 
(PO) 15:5; 15:8 a potom cez 
Gerendovú (KE) 9; 6 možno 
považovať za jednoznačný. O 
postup do finále (predčasné 
finále) narazila Bálintová na 
o rok staršiu Ondračkovú 
(TN) a prehrala s ňou  16:18 
a 11:15. Pokiaľ sa všetky 
zápasy majstrovstiev hra-
li s plastikovými košíkmi, 
na tento Ondračková posta-
vila pierkové košíky, ktoré 
majú iné letové vlastnosti. 
Bálintová s týmto druhom 
košíkov hrá poskromnejšie. 
Ondračková sa stala neskor-
šie majsterkou po víťazstve 

nad Knappovou  (TN) 10; 12. 
Úspešná bola aj mladučká 
Čajková, keď prešla do dru-
hého kola víťazstvom nad 
Majerčíkovou (Šu) 16:14; 
15:12. V druhom prehrala s 
Bottkovou –2; 10. V mixe sa 
ani jednej z dievčat nedarilo 
a spolu s partnermi prehrali 
už prvé zápasy.
Vo štvorhre sa očakáva-
la strieborná medaila  páru 
Bálintová, Bottková (TN). Vo 
finále ich zdolal zohratejší 
pár finalistiek z dvojhry na 
sety: 11:15; 7:15. Radosť se-
be i svojim fanúškom urobil 
pár Čajková, Lásková, keď 
v prvom kole zdolali Dzur-
čaninovú s Mikličovou (PO) 
v troch setoch: 8; 3; 16:14. 
Žiaľ potom narazili na pár 
Bálintová, Bottková.
U chlapcov dominoval Hli-

ničan , vo štvorhre Hlini-
čan, Zigo a v mixe Hliničan, 
Knappová (všetci TN).

Ivan Majorský

Ďalšie bedmintonové medaily
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Zlaté medai ly  pre Domin iku Rebovú a  Romanu Surovú

Vinica – Klenovec 2:1 
(1:1)
Domáci sa už v 10. minú-

te ujali vedenia strelou z 30 
metrov. Naše mužstvo bolo 
prinútené otvoriť hru,  zatla-
čilo súpera na jeho polovicu, 
z čoho rezultoval vyrovnáva-
júci gól v 30. minúte strelou 
spoza šestnástky z kopačky 
Bartu.
V druhom polčase domá-

ci postupne prevzali ini-
ciatívu, ale nám sa dari-
lo udržať nerozhodný stav. 
Pohroma sa dostavila až v 
samom závere stretnutia. V 
88. minúte sme po faule na 
nášho brankára inkasovali 
rozhodujúci druhý gól pria-
mo z rohového kopu.
Zápas sme odohrali v 

zostave: I. Hruška – Vince, 
M. Boháčik, Valent, Svin-
čiak, Mir. Kubinec, Barto, 
Medveď, Hlôška, Mar. Kubi-
nec, M. Hruška. Striedali V. 
Parobek, M. Parobek, Kol-
lár.
Dorast:
Klenovec – Tempus Rim. 
Sobota 3:2

Klenovec – Radzovce 0:0 
(0:0)
Hostia zvolili obrannú tak-

tiku a spoliehali sa iba na 
rýchle brejky. Z územnej 
prevahy sme si vytvorili 
gólové príležitosti až v záve-
re stretnutia. Najskôr sa 
nedokázal presadiť Medveď, 
keď z bezprostrednej blíz-
kosti strieľal ponad bránu, 

a potom Kubincovu gólo-
vú strelu zneškodnil dobre 
chytajúci brankár hostí. Za 
predvedenú hru by si bolo 
naše mužstvo zaslúžilo zís-
kať tri body.
Zostava Klenovca: I. Hruš-

ka – Vince, M. Boháčik, 
Valent, Svinčiak, Mir. Kubi-
nec, V. Parobek, Barto, Hlôš-
ka, Medveď, Vetrák. Striedal 
Benco.
Dorast:
Vidiná – Klenovec 2:0

Olováry – Klenovec 4:0 
(2:0)
Domáci sa ujali vedenia 

krížnou strelou už v 15. 

minúte. Naša zvýšená akti-
vita priniesla následne jed-
nu gólovú šancu, ale domá-
cim sa v 35. minúte podarilo 
vykopnúť hlavičku Kubinca 
z bránkovej čiary. Naopak, 
domáci zvýšili svoje vede-
nie v 40. minúte vydarenou 
strelou z 25 metrov na 2:0.
Ani v druhom polčase sme  

sa do šancí nedostali, zato 
my sme sa dopustili chýb pri 
štandartných situáciách v 
68. a 75. minúte a umožnili 
tak stanoviť výsledok stret-
nutia na 4:0.
Zostava Klenovca: Vetrák 

– Vince, M. Boháčik, Svin-
čiak, M. Parobek, Mir. Kubi-

Dorastenci sú v jarnej časti úspešnejší ako ich starší klego-
via. Potvrdili to aj v zápase s družstvom Tempus Rimavská 
Sobota, nad ktorým zvíťazili doma 3:2

Tabuľka po 19. kole
1. Tomášovce 19 17 0 2 59:14 51
2. Veľký Blh 19 15 0 4 44:12 45
3. Radzovce 19 11 1 7 36:23 34
4. Olováry 19 10 3 6 51:34 33
5. Mýtna 19 11 0 8 34:24 33
6. Vinica 19 9 3 7 41:31 30
7. Nenince 19 8 4 7 38:29 28
8. Hnúšťa 19 8 2 9 26:33 26
9. Lubeník 19 8 1 10 28:45 25

10. H. Zalužany 19 7 1 11 24:53 22
11. Sklabiná 19 6 2 11 30:36 20
12. Boľkovce 19 5 1 13 27:39 16
13. Klenovec 19 4 4 11 21:44 16
14. Cinobaňa 19 2 2 15 16:68 8

Pavel Ďurík/Michal Kňažek

nec, Barto, R. Boháčik, Med-
veď, Garlaty, Mar. Kubinec. 
Striedali Benco a Kollár.
Dorast:
Klenovec – Divín 3:2 (2:1) 
Góly za Klenovec T. Láska 
2, B. Cibuľa

Klenovec – Tomášovce 0:6 
(0:3)
K takémuto výsledku na 

domácom ihrisku nie je 
potrebný žiadny komentár.
Stretnutie sme odohrali v 

zostave: I. Hruška – Vince, 
M. Boháčik, Valent, Svinči-
ak, Mir. Kubinec, Barto, V. 
Parobek, R. Boháčik, Garla-
ty, M. Hruška. Striedali Kol-
lár, Mar. Kubinec a Benco.
Dorast:
Jesenské – Klenovec 7:0
Žiaci:
Starňa – Klenovec 0:3 kon.

Lubeník - Klenovec 5:1 
(0:1)
Gól za Klenovec Medveď
Dorast:
Klenovec  Hnúšťa 3:2
Góly za Klenovec Cibuľa 3

Apríl bol najúspešnejším mesiacom pre našich športovcov v tomto roku. Zaslúžili sa o to bedmintonistky Dominika 
Rebová a Romana Surová, ktoré na majstrovstvách mladších dorastencov 21.  22. apríla v Nitre získali pre klenovský 
bedminton dve zlaté, jednu striebornú a jednu bronzovú medailu.

Pre obe hráčky boli Maj
strovstvá mladších doras-
tencov  na rok 2007 v Nit-
re vrcholom sezóny. Okrem 
nich z Klenovca mali mož-
nosť štartovať aj žiačky: 
Antalová, Lichancová, Bal
ciarová a Trnavská. V sobot-
ňajších súbojoch sa rozhod-
lo, že uvedené žiačky nemajú 
ešte na zisk medailových 
umiestnení. Zato dorasten-
kám sa darilo a obe mohli 
nastúpiť v nedeľu v bojoch o 
cenné kovy. Dominika Rebo-
vá v boji o postup do štvor-
ky najlepších mala problémy 
s talentovanou Kubíkovou z 
BC Prešov a vyhrala s ňou 
až v troch setoch. V nede-

ľu sa Dominika do finále 
cez Borodáčovú (BC Prešov) 
dostala ľahko 21:14; 21:6. 
O zlato sa však hralo naj-

prv v zmiešanej štvorh-
re, kde nastúpila dvojica 
Vachálek (BA)Surová pro-
ti páru BanyásBorodáčo-
vá (BC Prešov), nad kto-
rým zvíťazila 21:12; 21:18, 
čím získala nečakane zlaté 
medaily. Nasadený pár č.1 
Fašung (BA)Rebová skončil 
na treťom mieste.
O ďalšie medaily sa bojo-

valo vo štvorhrách. Obe dvo-
jice, tak Rebová so Surovou 
ako Kubíková s Kráľovou 
(BC Prešov) vyradili nasa-
dené dvojice 1 a 2. Z víťaz-

stva sa tešil pár Prešova po 
setoch 21:16; 19:21 a 21:16. 
Štvorhra chlapcov patrila 
páru JánošíkPoništ z Nitry.
Vo finále dievčat nastúpi-

la Rebová proti Jariabko-
vej z Trenčína a priebeh bol 
jednoznačný pre Dominiku, 
keď vyhrala v dvoch setoch 
21:8; 21:9. Dominika v janu-
ári s ňou v „nočnom“ súboji 
prehrala. Dvojhru chlapcov 
vyhral Vachálek, keď nahra-
dil svojho kolegu Fašunga 
(nas. č.1), ktorý vypadol už v 
osemfinále. Sumár medailí: 
Rebová získala zlato, strieb-
ro a bronz, Surová zlato a 
striebro!

Ivan MajorskýDominika Rebová

Futbalisti stále bez jarného víťazstva



Obecný úrad v Klenovci

v súvislosti s organizačným zabezpeče-
ním 29. ročníka Gemersko-malohont-
ských folklórnych slávností - Klenovskej 
rontouky

- hľadá dobrovoľníkov na predaj vstupe-
niek a pomocné práce

- hľadá záujemcov, ktorí sú ochotní poskyt-
núť ubytovanie v súkromí

- vyhlasuje súťaž o najkrajšie vyzdobe-
ný rodinný dom počas GMFS; porotou 
ocenený dom získa odmenu vo výške 
1000.- Sk

Bližšie informácie poskytnú pracovníci obec-
ného úradu.
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 Prezentácia skúseností a 
princípov fungovania spo-
lupráce medzi Departmen-
tom la Loire, MAS Pilat a 
združeniami obcí na území 
MAS (MAS Pilat Francúz-
sko)

 Predstavenie MAS Malo-
hont a OZ Podpoľanie

 Predstavy VÚC Banská 
Bystrica o medzinárod-
nej a vzájomnej spoluprá-
ci v oblasti podpory inte-
grovaného rozvoja vidieka 
(zástupcovia VÚC)

 Princípy koordinácie 
miestnych subjektov a 
skúseností z medzisektoro-
vej spolupráce v MAS Pilat, 
koordinácia podnikateľov 
v cestovnom ruchu, obcí, 
MVO, predstavenie miest-
neho informačného systé-
mu, cestovný ruch a aktivi-

ty pod holým nebom v MAS 
Pilat, rôzne typy turistic-
kých chodníkov, tvorba 
turistického produktu a 
jeho predaj
 Prezentácia súčasných 
a plánovaných aktivít v 
oblasti cestovného ruchu v  
MAS Malohont a OZ Pod-
poľanie na Slovensku:
 Vulkán Poľana (produkt 
vidieckeho cestovného ru
chu)  Ing. Elena Jankovi-
čová

 Za históriou Gemera a 
Malohontu (pripravované 
aktivity)  Miroslava Kubali-
aková

 Tradičná a ľudová kultú-
ra ako nástroj rozvoja ces-
tovného ruchu  Stanislava 
Zvarová

 Cyklotrasy a „zelené cesty“ 
 Ing. Ján Ľupták

Dňa 19. 4. 2007 bol na 
workshope francúzsko–slo-
venskej spolupráce Partner-
stvo pre všestranný rozvoj 
vidieka  vypracovaný spoloč-
ný návrh aktivít v cestovnom 
ruchu a tiež boli zadefinova-
né nasledovné priority:
1. Metodická pomoc pri 
dopracovaní stratégie pre 
program Leader v MAS 
Malohont a MAS Podpoľa-
nie zo strany francúzskeho 
partnera MAS Pilat.

2. Audit súčasného produk-
tu vidieckeho cestovného 
ruchu v MAS Podpoľanie–
Vulkán Poľana a pomoc 
– poradenstvo pri tvorbe 
produktového balíčka vi
dieckeho cestovného ruchu 
v MAS Malohont.

3. Výmenná spolupráca a 
poradenstvo pri činnos-
ti poľnohospodárov v MAS 

Malohont, MAS Podpoľanie 
a MAS Pilat zameraným na 
spôsob priameho preda-
ja, tvorby tovaru, propa-
gáciu tradičného produktu 
a výstavy.               
O organizačné zabezpeče-

nie pracovného stretnutia 
sa starali Elena Kubaliako-
vá, manažérka MR Rimava 
a Rimavica, Milada Kocha-
nová, manažérka Mikrore-
giónu Sinec–Kokavsko, pra-
covníci Obecného úradu v 
Klenovci, Ing. Oľga Macia-
ková, pracovníci Mestského 
úradu v Hnúšti a Ing. Ele-
na Jankovičová, riaditeľka 
OZ Cykloklub Poľana Detva. 
Účastníkmi medzinárodné-
ho workshopu boli zástup-
covia obcí a miest daných 
mikroregiónov, predstavite-
lia VÚC Banská Bystrica s 
odboru regionálneho rozvoja 
a cestovného ruchu a Fran-
cúzskeho veľvyslanectva na 
Slovensku.

(sz)

(dokončenie zo strany 3)

Workshop francúzsko-slovenskej spolupráce

Máte záujem

počas 29. ročníka Gemersko-malo-
hontských folklórnych slávností - Kle-
novskej rontovky v dňoch 22. - 24. júna 

2007vytvoriť

dvor s nádychom minulosti
a s ponukou tradičných

klenovských jedál?

Bližšie informácie získate na telefónnom čís-
le 0904 875 369 alebo po 19.00 hodine na 
telefónnom čísle 54 84 630.


